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Or.0012.3.2024 

Protokół Nr 4/2024 

    z posiedzenia Komisji Budżetu, Finansów,       

  Rozwoju Gospodarczego i  Spraw Regulaminowych 

Rady Powiatu Mławskiego 

odbytego w dniu 14 października 2024 roku 

pod przewodnictwem 

Pana Mariusza Chmielaka – Przewodniczącego Komisji 

    

 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji wg załączonych list obecności oraz zaproszeni 

goście. 

 

Punkt 1 

Otwarcie posiedzenia. 

 

Pan Mariusz Chmielak - Przewodniczący Komisji 

Otworzył trzecie posiedzenie Komisji, powitał członków Komisji i zaproszonych gości. 

 

Punkt 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Pan Mariusz Chmielak - Przewodniczący Komisji 

Poinformował, że na podstawie listy obecności stwierdza prawomocność obrad. W posiedzeniu 

uczestniczy 3 członków Komisji.  

 

Punkt 3 

Ustalenie porządku obrad. 

 

Pan Mariusz Chmielak - Przewodniczący Komisji 

Zaproponował następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Uchwalenie porządku obrad. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Mławskiego w sprawie przyjęcia          

przedsięwzięcia do realizacji oraz złożenia wniosku w ramach programu priorytetowego 

NFOŚiGW „Wymiana źródeł ciepła i poprawa efektywności energetycznej szkół”, na 

realizację zadania inwestycyjnego pn.: „Poprawa efektywności energetycznej budynku 

Zespołu Szkół Nr 1, Zespołu Szkół Nr 2, I Liceum Ogólnokształcącego, Zespołu Szkół Nr 4 

w Mławie”. 

5. Zapytania i wolne wnioski. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła porządek obrad zaproponowany przez Przewodniczącego Komisji. 
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Punkt 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Mławskiego w sprawie przyjęcia      

przedsięwzięcia do realizacji oraz złożenia wniosku w ramach programu priorytetowego 

NFOŚiGW „Wymiana źródeł ciepła i poprawa efektywności energetycznej szkół”, na realizację 

zadania inwestycyjnego pn.”Poprawa efektywności energetycznej budynku Zespołu Szkół Nr 

1, Zespołu Szkół Nr 2, I Liceum Ogólnokształcącego, Zespołu Szkół Nr 4 w Mławie”. 

 

Pan Piotr Witkowski - Z-ca Dyrektora Wydziału Promocji, Funduszy Pomocowych i Rozwoju 

Szanowni Państwo w ramach Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększenia Odporności według 

określonych terminów został w dniu dzisiejszym ogłoszony nabór wniosków, którym będzie 

zarządzał Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Jest to zadanie  skierowane 

do szkół, właściwie do Powiatów na realizację zadań związanych z poprawą efektywności 

energetycznej szkół. Dotyczy to wymiany źródeł ciepła i ogólnej poprawy efektywności 

energetycznej. Jednym z załączników do wniosku, który należy załączyć jest uchwała jednostki 

samorządu terytorialnego, czyli Powiatu Mławskiego w sprawie przyjęcia przedsięwzięcia do 

realizacji i złożenia wniosku w ramach Programu Priorytetowego Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej „Wymiana źródeł ciepła i poprawa efektywności energetycznej 

szkół”. Powiat chce do tego Programu złożyć wniosek pn. ”Poprawa efektywności energetycznej 

budynku Zespołu Szkół Nr 1, Zespołu Szkół Nr 2, I Liceum Ogólnokształcącego, Zespołu Szkół Nr 

4 w Mławie”. My przyjęliśmy przyjęcie uchwały w formie tzw. intencyjnej. Jeżeli zadanie zostanie 

przyjęte do dofinansowania, wówczas zostanie przyjęta stosowna uchwała przyjmująca zadanie do 

budżetu i zabezpieczenia środków własnych na realizację inwestycji. § 2  tej uchwały mówi, że na 

realizację zadania inwestycyjnego, o którym mowa w § 1 ust 1 Uchwały Rady Powiatu, który 

przedstawia, że Rada Powiatu zapewni środki finansowe w budżecie Powiatu Mławskiego na lata 

2024-2026,  jako wkład własny na pokrycie podatku VAT od towarów i usług, który jest kosztem 

niekwalifikowanym po zakwalifikowaniu do dofinansowania przez  Narodowego Funduszu  Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej zadania inwestycyjnego. 

W związku ze złożeniem wniosku Powiat wyłonił wykonawcę wykonania audytów energetycznych, 

który jest jednym z głównych załączników do wniosku i jednym z warunków uzyskania 

dofinansowania. Audyt energetyczny będzie określał rodzaje robot jakie trzeba wykonać. Z audytów 

musi wynikać minimalna redukcja zapotrzebowania na energię pierwotną budynków na poziomie 30 % 

w stosunku do stanu istniejącego. Audyty maja być skończone do 18 października 2024 roku. Po 

wstępnych analizach z firmą, która przeprowadza audyt otrzymaliśmy informację, iż wszystkie 4 

szkoły po przeanalizowaniu robót, które maja być wykonane spełniają ten warunek. Zarząd Powiat 

Mławskiego pozytywnie zaopiniował tą uchwałę i skierował do Rady Powiat Mławskiego przyjmując 

inwestycję skierowaną do 4 naszych szkół. Szacunkowy koszt, który może się zwiększyć na ten 

moment to 19 079 000,00 zł  brutto, z czego podatek VAT jest kosztem niekwalifikowanym tj. 23 % 

podatku VAT - to udział własny Powiatu Mławskiego, czyli ok 3 567 617,89 zł. 

 Termin przyjmowania wniosków jest określony do 31 grudnia 2024 roku, ale zasadą 

przyjmowania wniosków jest to, iż wnioski są przyjmowane do momentu wyczerpania puli środków, 

które są zaangażowane na to zadanie. Pula środków jest to 1 299 461 268,00 zł wystarczy to na około 

250 wniosków. W związku z tym wnioski należy składać dosyć szybko, żeby zdążyć. Zwracam się z 

prośbą o pozytywne zaopiniowanie tej uchwały, która będzie przedstawiona na Sesji Rady Powiatu 

Mławskiego. 

 

Pan Witold Okumski- Starosta Mławski 

Dodał, że mieliśmy trudność, bo nie mieliśmy audytów szkół. Z audytów wynika, czy możemy  

ubiegać się o te środki. Musi być wykazany określony procent oszczędności energii, zarówno 

audytem początkowym,  jak i końcowym. Traktujemy to jako dobra możliwość pozyskania 

znaczących środków, aby wymienić stolarkę okienną, wymiany systemów grzewczych w szkołach, 

docieplenia stropów, dokończenia termomodernizacji. Kwota tego wniosku nie będzie mała i może 
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się zwiększyć. Wnioskujemy o  pompy ciepła. Są szkoły, gdzie źródła ciepła są stare. Nie wszędzie 

jest możliwość zamontowania pomp ciepła. Musimy się spieszyć ze składaniem wniosków, dlatego 

też dzisiejsza Sesja Nadzwyczajna będzie poświęcona tej uchwale i jednocześnie wręczaniu nagród 

nauczycielom. Musimy wiedzieć, że VAT jest kosztem niekwalifikowanym. Na pewno zwróci nam 

się ta inwestycja. Środki, o które się staramy są można powiedzieć historycznymi środkami, bardzo 

znaczącymi. Staramy się przyczyniać, aby te warunki edukacyjne były jak najlepsze i młodzież 

uczyła się w lepszych warunkach. Szkoły jako nasz majątek zostaje. 

 

Pan Michał Pol – Wiceprzewodniczący Komisji 

Zapytał, kiedy poznamy cała kwotę inwestycji? 

 

Pan Piotr Witkowski- Z-ca Dyrektora Wydziału Promocji, Funduszy Pomocowych i Rozwoju 

Odpowiedział, że do 18 października wykonawca audytów ma złożyć kompletną dokumentację 

związaną z audytem. Planujemy do dnia 21 października złożyć wniosek i na kolejnej sesji już 

będziemy wiedzieć jaka jest kwota ostateczna. W tej chwili mamy korektę, w związku z tym koszty 

się zwiększą, gdyż musimy wziąć pod uwagę wymianę starych pieców gazowych na pompy ciepła. 

Na tę chwilę same roboty budowlane zamykają się w kwocie 20 100 000,00 zł plus opracowanie 

dokumentacji technicznej, audyty, wykonanie ekspertyzy ornitologicznej (która jest wymagana na 

etapie realizacji  przed wykonaniem prac budowlanych), działania promocyjne. 

 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie (3 głosami za) zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

Mławskiego w sprawie przyjęcia przedsięwzięcia do realizacji oraz złożenia wniosku w ramach 

programu priorytetowego NFOŚiGW „Wymiana źródeł ciepła i poprawa efektywności energetycznej 

szkół”, na realizację zadania inwestycyjnego pn.: „Poprawa efektywności energetycznej budynku 

Zespołu Szkół Nr 1, Zespołu Szkół Nr 2, I Liceum Ogólnokształcącego, Zespołu Szkół Nr 4 w 

Mławie”, podejmując uchwałę Nr 21/2024.  

 

 

Punkt 5 

Zapytania i wolne wnioski. 

 

Nie wniesiono żadnych pytań i wolnych wniosków. 

 

Punkt 6 

Zamknięcie posiedzenia. 

 

Pan Mariusz Chmielak - Przewodniczący Komisji 

Zamknął czwarte posiedzenie Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Spraw 

Regulaminowych. Podziękował radnym i zaproszonym gościom za udział w posiedzeniu.    

 

 

 

         Przewodniczący Komisji 

 

              Mariusz Chmielak 

 

 

 

 
Sporządziła: 

Małgorzata Wieczorek 

30.10.2024 r. 


